

Закон о налоговом маневре в ИТ-отрасли — льготы или привилегии?

Кныш Роман Дмитриевич,
аспирант Института законодательства и сравнительного правоведения
при Правительстве Российской Федерации
knyshroman93@gmail.com

В статье анализируется закон о налоговых льготах для субъектов ИТ-отрасли. Осуществляется подробная характеристика динамики изменения норм о льготах для ИТ-сектора. Приводится оценка последующего правоприменения норм. В связи с чем делается вывод о том, что регламентированные налоговые льготы будут применяться малым количеством налогоплательщиков, из-за чего возникает вопрос о признаках привилегий, содержащихся в законе. Автор акцентирует внимание на схожих признаках правовых привилегий и норм закона о налоговых льготах для налогоплательщиков из ИТ-отрасли. Кроме того, автор предлагает изменение формулировок ряда статей.

Ключевые слова: правовые льготы, налоговые льготы, правовые привилегии, НДС, налог на прибыль организаций, страховые взносы, налоговое право, налоговый маневр в ИТ-отрасли, налоговые льготы для ИТ-сектора, налоговые льготы для ИТ-отрасли.

The Law on a Tax Maneuver in the IT Branch: Benefits or Privileges?

Knysh Roman D.
Postgraduate Student of the Institute of Legislation and Comparative Law
under the Government of the Russian Federation

The article analyzes the law on tax benefits for the subjects of the IT industry. A detailed description of the dynamics of changes in the rules on benefits for the IT sector is carried out. An assessment of the subsequent enforcement of the rules of law is given. In this connection, it is concluded that the regulated tax benefits will be applied by a small number of taxpayers, which raises the question of the signs of the privileges contained in the law. The author focuses on similar signs of privileges and provisions of the law on tax benefits for taxpayers from the IT industry. In addition, the author proposes a change in the formulation of a number of articles.

Keywords: legal benefits, tax benefits, legal privileges, VAT, corporate income tax, insurance premiums, tax law, tax maneuver in the IT industry, tax benefits for the IT sector, tax benefits for the IT industry.